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Oś priorytetowa I „Gospodarka wodno-ściekowa”

Działanie 1.1. „Gospodarka wodno-ściekowa w aglomeracjach powyżej 15 000 RLM”.

W Gminie Łodygowice powstaje najdłuższa 
sieć kanalizacyjna

W Gminie ŁoDyGoWice  
– W ramach Projektu 
„oczyszczanie ściekóW na 
ŻyWiecczyźnie – Faza ii”

– zaPlanoWano buDoWę 
220 kilometroWej sieci ka-
nalizacji sanitarnej – to 
Dobra WiaDomość. kana-
lizacja jest tutaj barDzo 
Potrzebna – móWią miesz-
kańcy ŁoDyGoWic. 

Kontrakt „Budowa sieci kanalizacyjnej 
w Gminie Łodygowice” oznaczono w Pro-
jekcie numerem dwadzieścia dwa. W jego 
ramach na terenie tej gminy powstanie aż 
220 kilometrowa sieć kanalizacji grawitacyj-
nej i tłocznej wraz z 67 przepompowniami 
ścieków. Realizacja Kontraktu to nie tylko 
prestiż dla lokalnego samorządu, ale także 
realna potrzeba uregulowania gospodarki 
ściekowej na tym terenie. Inwestycja ma 
pozytywny odbiór społeczny, podnosi bo-
wiem w sposób zdecydowany komfort życia 
mieszkańców. Również z perspektywy roz-
woju turystyki – można mówić o zaletach 
nowopowstającego systemu. Gmina Łody-
gowice posiadając dostęp do Jeziora Ży-
wieckiego, musi kłaść duży nacisk na ochro-
nę czystości jego wód. Żywiecki akwen jest 
jedną z jej największych lokalnych atrakcji 
turystycznych. W sezonie letnim działa jak 
magnes na wielu turystów odwiedzających 
Żywiecczyznę. Wysoka jakość wody w jezio-
rze to dobro szczególnie pożądane. O tej 
kwestii decydują również rzeki i potoki prze-
pływające przez teren gminy Łodygowice. 
Ich nurty bywają zanieczyszczone ściekami 
przenikającymi do gruntu, z nieszczelnych, 
przydomowych szamb. Trwająca obecnie 
budowa kanalizacji zlikwiduje ten niekon-
trolowany proces i wpłynie na poprawę sta-
nu wód w zbiorniku żywieckim.

Podpisanie Kontraktu dla Łodygowic miało 
miejsce 10 czerwca 2008 roku. Natomiast 
jego rozpoczęcie nastąpiło 8 lipca – czyli 
w niecały miesiąc później. Wykonawcą ro-
bót została firma ABM SOLID S.A. z Tarnowa. 
W prognozach finansowych dotyczących 
wartości tego przedsięwzięcia, widnieje 

kwota 119 353 444,03 zł brutto. Budową sieci 
kanalizacji sanitarnej w Kontrakcie objęte 
są Pietrzykowice, Pietrzykowice Dolne, Ło-
dygowice Górne, Łodygowice Dolne, Bier-
na i Zarzecze. Według planu przewidziane-
go dla gminy Łodygowice, całość prac po-
winna zostać ukończona do dnia 30 czerw-
ca bieżącego roku. W Kontrakcie również 
przewidziano roczny okres na zgłaszanie 
ewentualnych wad i usterek. Dane o za-
awansowaniu prac prowadzonych w ra-
mach poszczególnych kontraktów, trafiają 
do Związku Międzygminnego ds. Ekologii 
w Żywcu. Na tej podstawie sporządzane 
jest comiesięczne zaawansowanie rzeczo-
we, z którego wynika, że w gminie Łody-
gowice powstało już około 180 km sieci 
kanalizacyjnej. Zatem budowa ukończona 
już jest w osiemdziesięciu procentach i nic 
nie stoi na przeszkodzie, aby zamknąć ją 
w wyznaczonym terminie. 

Wszystkie prace w ramach Projektu 
„Oczyszczanie ścieków na Żywiecczyź-
nie – Faza II” – powinny zostać ukończone 
w roku 2013. W gminie Łodygowice ten 
proces jest znacznie krótszy, co oznacza, 
że mieszkańcy z tego terenu będą jedny-
mi z pierwszych korzystających w pełni 
z dobrodziejstw kompleksowego uregu-
lowania gospodarki wodno-ściekowej na 
Żywiecczyźnie. W skali całego Projektu 
220 kilometrowa sieć kanalizacyjna, to 
ponad osiemnaście procent z zaplanowa-
nych około 1177 km kanalizacji dla całego 
Projektu. Jednak dla gminy Łodygowice 
to przede wszystkim ogromy skok cywi-
lizacyjny i podniesienie standardu życia 
mieszkańców. 

Budowa sieci kanalizacyjnej  
w Gminie Łodygowice

i Kanalizacji były do przyjęcia przez zdecydo-
waną większość mieszkańców. Oczywistym 
jest, że samo płacenie za ścieki jest nieuchron-
ne. Albo w formie opłat za ścieki oddane do 
kanalizacji, albo w formie umów z uprawnio-
nym podmiotem wywożącym nieczystości ze 
zbiorników bezodpływowych lub oczywiście 
własna przydomowa oczyszczalnia ścieków. 
Każda forma właściwej gospodarki ściekowej 
musi kosztować. Jako wójt będę zachęcał 
wszystkich do przyłączania się do kanalizacji 
i równocześnie podejmę takie działania aby 
stawki za ścieki były przystępne. 
3. Gmina Łodygowice jest atrakcyjną tury-
stycznie gminą, proszę powiedzieć, w jaki 
sposób budowa kanalizacji wpłynie na 
poprawę jej wizerunku? 
Pomimo dużego wysiłku Gminy aby realizo-
wać to przedsięwzięcie – zarówno organiza-
cyjnego ale przede wszystkim finansowego, 
kanalizacja w naszej Gminie zdecydowanie 
poprawi jakość życia naszych mieszkańców. 
Prawie 4 mln złotych rocznie przeznaczamy 
na tą inwestycję, ale jestem przekonany, że 
była to ostatnia szansa aby w tak dużym za-
kresie realizować kanalizację przy dofinan-
sowaniu ze środków zewnętrznych. Byliśmy 
jedną z ostatnich gmin na Żywiecczyźnie bez 
kanalizacji.
4. Jak Pan widzi problem zagospodaro-
wania Jeziora Żywieckiego w ogóle? 
Zakończenie tej inwestycji pozwoli nam 
przede wszystkim odbudować gospodarkę 
wodną, poprawić jakość środowiska w naszej 
Gminie i oczywiście zdecydowanie polepszyć 
stan Jeziora Żywieckiego. Wszystko łącznie 
jest dla nas nieodzownym elementem dalsze-
go rozwoju naszej Gminy.  
5. Jak Pan ocenia pracę Związku Międzyg-
minnego ds. Ekologii w Żywcu realizują-
cego Projekt „Oczyszczanie ścieków na 
Żywiecczyźnie? 
Chciałbym także w tym miejscu podziękować 
władzom Związku Międzygminnego ds. Eko-
logii w Żywcu na czele z przewodniczącym 
Januszem Michałkiem i Burmistrzem Antonim 
Szlagorem, którzy wykonują zadania inwe-
stora budowy i realizują cały Projekt. Jednak 
najistotniejsze w ich pracy jest to, iż podej-
mują ciągłe starania o jeszcze lepsze warunki 
finansowania tego Projektu – a to wymaga 
podejmowania trudnej współpracy z instytu-
cjami unijnymi i krajowymi oraz przekonywa-
nia do naszych racji.

Andrzej Pitera – Wójt Gminy Łodygowice

Wywiad z wójtem gminy Łodygowice 
– andrzejem Piterą

1. Jak przebiega budowa sieci kanalizacyj-
nej na terenie Pana Gminy? Czy pojawiają 
się jakieś trudności? 
Na terenie Gminy Łodygowice realizowany 
jest największy zakres Projektu: „Oczyszczanie 
ścieków na Żywiecczyźnie”, bo jest to budowa 
aż 220 km sieci kanalizacyjnej we wszystkich 
sołectwach. Największy zakres to również 
największa liczba przepompowni i rurociągu 
tłocznego. To wszystko sprawia, że od dwóch 
lat realizacji projektu spotykamy się z wielo-
ma problemami, trudnościami i kłopotami. 
Dzięki zrozumieniu mieszkańców i dużemu 
zaangażowaniu wszystkich służb udaje się 
rozwiązywać te przeszkody i na chwilę obec-
ną wybudowano ok. 180 km kanalizacji oraz 
rozpoczęły się pierwsze odbiory. Równocze-
śnie trwają przygotowania do rozpoczęcia 
akcji przyłączania budynków do nowej sieci. 
Mamy nadzieję, że warunki pogodowe i za-
kończone prace przy przepompowniach po-
zwolą na rozpoczęcie przepięć już w lutym. 
Muszę tu podkreślić, że największe bolączki 
realizowanego projektu w Gminie Łodygo-
wice wynikają z przygotowanego 12 lat temu 
projektu kanalizacji naszej Gminy. Upływa-
jący czas, zmieniająca się rzeczywistość co 
do zabudowy spowodowały, że wielokrotnie 
rozwiązania sprzed wielu lat nie odpowiada-
ją wymogom rzeczywistości. Sądzę jednak, że 
dobra wola zarówno projektanta, inżyniera 

kontraktu oraz wykonawcy prac pozwalały 
systematycznie i skutecznie rozwiązywać 
wszelkie problemy wynikłe w terenie.
2. O co najczęściej pytają mieszkańcy gmi-
ny w związku z budową kanalizacji? 
Obecnie najwięcej wątpliwości naszych 
mieszkańców związanych jest z ustaleniem 
cen za ścieki. Jako Urząd Gminy będziemy 
robić wszystko, aby ceny zaproponowane 
przez Miejskie Przedsiębiorstwo Wodociągów 


